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#LJUDI KOJI SU RAZLIČITI – HDZ, SDP, ZELENI, NEZAVISNI... MOGU ZAJEDNIČKI

PROMIŠLJATI GRAD  - 12 VIJEĆNIKA NIJE U KOALICIJI I NE UVJETUJU NIKOME NIŠTA.

ŽAO MI JE ŠTO TO NEKI NE SHVAĆAJU, ALI TO JE ZAISTA TAKO#

S nezavisnim pulskim gradonačelnikom Filipom Zoričićem, kojem dio javnosti ne može

oprostiti što je prije godinu dana porazio IDS, razgovaramo nakon smjene dosadašnje

predsjednice Gradskog vijeća iz platforme Možemo s kojom je njegova lista bila, zajedno sa

SDP-om, u koaliciji do lipnja. Iako se i tada međusobno pozivalo na prijevremene izbore svi

vijećnici su i dalje na broju, ali izmiješanih karata. Izbori, čini se, nikome ne odgovaraju.

Pula, nakon burne osmosatne sjednice ima novu predsjednicu Gradskog vijeća i novu većinu u

gradskom parlamentu, 12 vijećnika NLFZ, SDP-a, HDZ-a i tri nezavisna vijećnika.

Vi ste, na koncu, dosadašnju predsjednicu Dušicu Radojčić i njenu platformu prozvali za niz

neistina, totalitarizam i nazvali ih 'kavijar ljevicom'?

- Gradsko vijeće trajalo je gotovo 8 sati, od 17 sati do nekih 1 sat ujutro. Sve točke su prošle u

korektnoj raspravi, sva izvješća javnih tvrtki su prihvaćena. Ali nakon izlaganja kolegice Dušice

Radojčić, koje je oko 18.30 sati objavljeno i kao priopćenje, u kojem je iznesen cijeli niz

besmislenih optužbi na račun gotovo svih članica i članova Gradskog vijeća, morao sam

reagirati. Prozvao sam je za totalitarizam jer ne dozvoljava drugačije mišljenje, a nju i njenu

ekipu 'kavijar ljevicom' koja živi elitističkim životima, a druge prozivaju da su dio krupnog

kapitala.

Rekao sam već nekoliko puta, a i sinoć sam naglasio: sve političke opcije mogu meni

spočitavati neodgovornost, nesposobnost i sve što se govori u politici, ali da me prozivaju

dijelom krupnog kapitala i kriminalcem - neću nikome dopustiti. I, to je bio početak i kraj moje

rasprave s njima. 

Dalje je nastavljeno s jezičnim akrobacijama. Ali, dogodila se smjena, a poslije i imenovanje

nove predsjednice Marije Marković Nikolovski. Većina koju je vijećnica Radojčić u više

navrata ponizila odlučila je odblokirati grad. To su normalne demokratske procedure. Prvi put u

povijesti grada smjenjuje se predsjednica Gradskog vijeća, ali mislim da je ta pozicija

mistificirana kao što je možda i moja. Mi smo svi tu u prolazu. Suština je da svi moramo raditi u

javnom interesu, moramo biti pošteni.

Nadao sam se da će i politika platforme Možemo ići u tom smjeru, međutim, oni žive u teorijama

zavjere, utuživanju ostalih, a kad nema IDS-a prilika je, eto, naći lopova. Naravno, tko je to nego

gradonačelnik koji im je rekao da će politički platiti upravo ta prozivanja od kojih oni i dalje ne

odustaju. Pozvao sam ih, još prije godinu dana, ako imaju što neka me prijave DORH-u, pa

ćemo vidjeti kako će to završiti.

Blokiranje igrališta za 300 djece 

Tema nogometnog igrališta za 300 djece na Valkanama je postala tema cijelog prostornog

plana, na žalost. I tu sam ja postavio nekoliko pitanja – nije li onda to privatni interes ako gradim

igralište za javni interes, za djecu? Jesu li i ostali gradski vijećnici koji ne misle kao oni
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kriminalci? Jesam li ja kriminalac? Neka mi odgovore na ta pitanja. Ali u raspravi nisu odgovorili.

Moram ponovo reći zbog podmetanja, kod 12 glasova vijećnika iz redova Nezavisnih, SDP-a,

HDZ-a, vijećnika Rašule i dvije dojučerašnje koalicijske partnerice IDS-a, nije riječ ni o kakvoj

koaliciji, nema potpisivanja nikakvog sporazuma. Dojam sa dosadašnjih razgovora je dobar,

ljudima je stalo do javnog interesa a ideologije su maknute sa strane. 

Ljudi koji su različiti – HDZ, SDP, Zeleni, Nezavisni mogu zajednički promišljati grad

Posve jasno sam rekao da ovo nije skup 12 ljudi koji sada više neće mene propitivati, kritizirati

itd. Nikome ništa nisam uvjetovao, niti oni meni. I sada vjerujem, zapravo sam siguran, da će to

dobro funkcionirati. Jer smo pokazali političku umješnost da u javnom interesu ljudi koji su

različiti – HDZ, SDP, Zeleni, Nezavisni itd... mogu zajednički pomišljati o gradu. I vjerujem da

ćemo se tu naći oko važnih projekta. Puno je posla pred nama. U ovih godinu dana grad je bio

politički blokiran. Ipak, iskoristili smo vrijeme i započeli dosta bitnih projekata, pripremamo

dokumentaciju, znamo što želimo napraviti i kako.  

Siguran sam da će i ostale političke opcije podržati sve važne projekte kao što su vrtići, škola…

nadam da će i oni to podržati. Ali ovih 12 vijećnika nije koalicija i ne uvjetuju nikome ništa. Žao

mi je što to neki ne shvaćaju, ali to je zaista tako.

Suradnja s državom, kažete, je odlična? 

Meni je važno ovdje ostvariti planirano, napraviti rezultate i posvetiti se Puli. Projekte, naravno,

moramo usklađivati sa Županijom i državom, a suradnja s ministarstvima i Vladom je odlična.

Uz sve, otvaramo i važnu temu obnove lukobrana u suradnji s Ministarstvom mora, aktivaciju

državne imovine te niz prometnih zahvata.

Istina je da provodim puno vremena u Zagrebu i kucam na sva vrata zbog projekata koje ćemo

ostvariti u Puli, pa je logično da je došao i premijer Andrej Plenković u Pulu. Stoga ne razumijem

podmetanja IDS-ovaca u Vijeću o njegovom posjetu.

Nažalost, i IDS i Možemo su pokazali da su populisti. I to veći nego što mene prozivaju. Ali je

najmanje bitno to što su u IDS-u populisti, imali su 20-30 godina vremena za Pulu – i tu smo di

smo. Oni u raspravama govore kao da nisu bili cijelo vrijeme na vlasti ili kao da imaju amneziju.

Kako je moguće da se nešto nije napravilo i čudom se čude? No, bilo bi im bolje da šute, bit će

mudriji.

Vijećnik Zimolo jučer pita i govori o nečemu a do prije godinu dana je bio na vlasti. Ali je ipak i

pohvalio broj fasada koje se obnavljaju u gradu. Moram reći da je već dulje vrijeme afirmativan

u raspravama, a s druge strane ne mogu shvatiti da Dušica Radojčić nije mogla izustiti ni riječ i

zahvaliti kolegici Anji Ademi koja je u tri tjedna napravila čudo na Kaštijunu nakon

havarije. Ne mogu shvatiti da neki nemaju ni trunke poniznosti, dok je na primjer Noel Mirković

u nekoliko navrata pohvalio njen angažman. 

Kao što je kod problema sa smještajem ljudi iz Samačkog doma samo kolega Deković pitao

kakva je situacija i treba li pomoći. Stvarno mislim da većina nas imamo zajedničke teme bez
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obzira na poglede, stranke i ideologiju.

Možemo se vraća u prirodnu poziciju - aktivistički san

Možemo će nakon ove smjene biti vjerojatno još agresivniji i destruktivniji, oni će se vratiti u svoj

aktivistički san. Sada su u prirodnoj poziciji – to znači opozicija, aktivizam, teorije zavjere... Ali

budno ću ih pratiti, što govore a posebno kada sam u pitanju ja. Svi su izrasli iz Udruga koje su

financirane iz javnih budžeta što im nije nimalo smetalo. Ima tu i dobrih tema i dobrih stvari, ali

su u ovoj priči pokazali apsolutno političko neznanje. Ono što me najviše kod njih muči je što su

sumnjičavi prema svima, dociraju svima, a nemaju rješenje. To je besmisleno, tako Grad ne

može napredovati.

Četverotračna cesta od Velog Vrha do Punte, pulska obilaznica od Medulinske do

Premanturske, rotor kod MUP-a

Istina je da su teme hotela i nogometnog igrališta na Valkanama dominirale u odnosu na sve

druge u gradu. Znam da ispod radara prolaze važne teme koje smo mi odradili. Pored

Samačkog doma, u rješavanjima problemima socijalne politike kolegica Sokolov je u pola

godine napravila više nego što se odradilo proteklih godina. Pripremili smo cjelokupnu

dokumentaciju za europske projekte. Dogovorena je četverotračna cesta od Velog Vrha do

Punte, Tršćanska ulica će se kompletno infrastrukturno urediti i opremiti, ide se i u projekt

pulske obilaznice od Medulinske do Premanturske, izgradnju rotora kod MUP-a...

Uvodimo i komunalni red, stotine novih parkirnih mjesta... To su sve stvari koje su se dogodile i

događaju se u ovih godinu dana. Međutim, ja shvaćam da je godina izgubljena u političkom

smislu jer se mi konstantno vraćamo na temu samo jednog hotela. Na tome ćemo poraditi.

Sve što je bilo u mojoj domeni moguće, to smo i proveli. Podsjetit ću vas da nismo prodavali

zemljišta, da nismo mogli puniti proračun kao što je bilo planirano. 

Konkretno, koji je terminski plan za važnije projekte, što se može očekivati do kraja

2022?

Do Nove godine idemo s javnom nabavom za kompletnom rekonstrukcijom i opremanjem

Tršćanske ulice zajedno s državom i našim gradskim poduzećem.  Dakle, kreće javna nabava

za cijeli dio od Velog Vrha, za četverotračnu cestu do Mosta odnosno do rotora na Punti (to je

Tršćanska ulica) – bit će sređena cesta s infrastrukturom, biciklističkom stazom, rasvjetom sve

do kružnog toka na Punti. Taj cijeli zahvat stoji oko 96 milijuna kuna.

Uskoro očekujemo i odgovor Europske komisije, koji će vjerujem biti pozitivan, i idemo napokon

u realizaciju projekta Pula Sjever vrijednosti preko 300 milijuna kuna. S naše strane

završavamo do kraja godine svu dokumentaciju i prijavu za projekt vrijedan više od 600

milijuna kuna aglomeracije Pula Centar. To je projekt koji će promijeniti lice središta grada.

Završavamo natječaj za promjenu cjelokupne javne rasvjete do kraja godine. Završavamo

dokumentaciju za sve važne projekte i za škole, dogradnju vrtića, gradnju novog vrtića… čeka

nas taj MPO, problemi proračuna. Značajan je i projekt Coworking koji ide svojim tempom. U
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pripremi je dokumentacija za turbo rotor kod MUP-a. Radimo na dovršetku dokumentacije

pulske zaobilaznice, od Medulinske do Premanturske biti će četverotračna prometnica. Planiran

je i mali rotor na Valelungi, a oni koji idu iz grada na Veli Vrh ići će podvožnjakom ispod Mosta.

Radimo na dokumentaciji za garažnu kuću kod Croatia osiguranja, dokumenti su tu a novac

ćemo skupiti... To je organizacija rada u gradu.

Mjesni odbori: Ako nešto nismo napravili ili smo pogriješili to treba svima reći, ispravljati

greške i raditi dalje

U rujnu i listopadu ćemo podvući crtu da vidimo što se sve uspjelo realizirati u mjesnim

odborima od mog obilaska prošlog rujna – do u detalje. Vidjet će se kroz radove po mjesnim

odborima koliko je infrastrukture u godinu dana napravljeno, mislim da će tu pomaci biti itekako

vidljivi.  Predstavnici odbora su bili kod mene i ja opet idem na teren u listopadu – u novi krug.

Što se napravilo, što se nije napravilo, što je dobro, što nije dobro… Ako nešto nismo napravili ili

smo pogriješili to treba svima reći, ispravljati greške i raditi dalje.

Kao i sa prometnim rješenjima u gradu, pješačkim zonama... U hodu se ispravljaju greške, to je

proces koji se ne može preko noći realizirati. Nakon ljeta rezimiramo i sve što se događalo u

gradu - organizaciju koncerata, promet, druga događanja kojih je bezbroj - sve što ne valja

ćemo mijenjati, popravljati...

Centar grada kao pješačka oaza?

Vjerujem da će se početi puniti i parkirna mjesta na Drozini, Mandraču, kod City malla ...nova

parkirališta mogu progutati oko tisuću automobila. Do grada će se moći i hodati 15-tak minuta,

bit će i autobusi. A romobili su savršena stvar iako se sada dio ljudi buni. Pospješena je

mobilnost u gradu, a kada se uvede još malo reda u njihovo odlaganje bit će super. Za nekoliko

godina uvesti će se i mala gradska električna auta. 

Da se razumijemo, zatvaranje centra grada za promet automobila, uz sve ove alternativne

prijevozne varijante, podrazumijeva veće korištenje javnog prijevoza. Moramo mijenjati navike -

zdraviji način života sa više hodanja, bicikliranja, manje vožnji automobilom...

Ja nemam problema da se ispričam kad sam pogriješio. Kao što je bio natječaj za kulturu, tako

ni za druge projekte, rješenja za dostavu u gradu... Griješio sam u ovih godinu dana, imao sam i

nekih dobrih odluka, ali meni je bitno da nisam ni jednu grešku napravio da bi nekoga osobno

degradirao ili da ne bih radio u javnom interesu. To su dva temelja funkcioniranja od kojih

nikada ne odustajem. (Tatjana Uvodić Iveša/iPress)
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